
 

 

 

   

NOTULEN VAN DE BONDSVERGADERING VAN DE  
NEDERLANDSE BOWLING FEDERATIE 

GEHOUDEN IN BOWLING HARDERWIJK OP 10 JUNI 2023 
van 10.00 tot 12.15 uur 

 

 
Deelnemers volgens de presentielijst: 
 
Bestuur en personeel Nederlandse Bowling Federatie  
de heer Bob Schut     voorzitter  
de heer Christian de Boer   secretaris 
de heer Richard Addae    breedtesport, verenigingen 
de heer Arjan de Vries     directeur bondsbureau - Sportcluster 
de heer Jan Jaap van der Sar   bureaumanager 
mevrouw José Verberk     managementassistente  
 
Afmelding 
mevrouw Bep Klaassen-van Persie  penningmeester 
 
Ereleden, leden van verdienste en commissieleden  
de heer Ronald Chandra   erelid 
mevrouw Lia Fievet    erelid 
de heer Geert Langhorst   lid van verdienste 
de heer Frans Wagemakers   lid van verdienste/financiële commissie 
de heer Ruud Stauttener   financiële commissie 
de heer Peter Roijackers   financiële commissie 
 
Afmeldingen 
de heer Ton Zandboer     erelid 
de heer Jaap Krist    erelid    
de heer Paul Vasseur    erelid 
de heer Adri de Roon    erelid   
de heer Thom de Vos    lid van verdienste 
de heer René van den Bosch   lid van verdienste 
de heer Abel Zeilstra    lid van verdienste 
de heer Chris Mijnsbergen   lid van verdienste 
de heer Martin de Louw    lid van verdienste 
de heer Erik Kok    lid van verdienste 
de heer Edwin ten Brink    bondscoach 
de heer Jord van Weeren   bondscoach 
 
Afgevaardigden met stemrecht: 
Nr. bowlingvereniging   afgevaardigde(n) 
   7 Eindhovense Bowling Vereniging de heer Gert van Spelde 
15 Bowling Vereniging Zevenaar  mevrouw Jolanda Dijkhuizen en 

de heer Theo Schoenmakers 
 24 Bowling Vereniging Tilburg  de heer Berry Termeer 
 29  Bowling Vereniging HBB 
   Scheveningen    de heer Pascal Mortiers 
 30 Bowling Vereniging Den Bosch  de heer Erik Meegdes 
 39 Bowling Vereniging Spijkenisse  de heer Arie van Duin 
 50 Bowling Vereniging  
     Haarlemmerliede   de heer Bert Strobbe en 
      mevrouw Connie Heeremans 
 



 

 

 

 60 Bowling Vereniging  
   ’s Heerenberg    de heer Ferdie Robben 
 68 Bowling Vereniging 
    Haarlemmermeer   de heren Jelle IJlst en Jack Edelaar 
 71 Bowling Vereniging Veldhoven  de heer Ramon Hoeks en 
      mevrouw Hedwig Staffeleu 
 79 Bowling Vereniging Venray  de heren Peter Roijakkers en Hans Bonants 
 83 Bowling Vereniging Bergen op Zoom de heer Pascal Mortiers 
 84 Nieuwegeinse Bowling Vereniging mevrouw Bea Cramer 
 87 Bowling Vereniging Mijdrecht  mevrouw Ella Postma en de heer Fokko Postma 
107 Bowling Vereniging Lelystad  de heren Ronald van der Sluys en Jeffrey Visser 
      mevrouw Marga Heuckeroth en  

mevrouw Denise Toornent 
124 Bowling Vereniging Barneveld  de heer Gustaaf Kamphorst 
132 Bowling Vereniging Eelde  de heren Kor Bazuin en Wim Langenbach 
134 Bowling Vereniging Steenwijk  de heer Geert Langhorst 
136 Bowling Vereniging Leusden  de heer Bob Bon 
139 Bowling Vereniging Veenendaal mevrouw Gerie Hootsen 
143 Bowling Vereniging Wolvega  de heer Geert Langhorst 
148 Bowling Vereniging Maarssen  mevrouw Lia Fievet 
175 Bowling Vereniging Tholen  de heer Ad van Zitteren 
791 ESBC Nederland   de heer Ernst Jan Bodemann 
 
Met kennisgeving afgemeld 
   6 Deventer 
   8 Groningen 
   9 Haarlem 
 19 Noordwijkerhout 
 35 Zetten 
 37 Heiloo 
 41 Heerhugowaard 
 44 Arnhem 
 53 Espel 
 58 Dordrecht 
 62 Purmerend 
 65 Hellevoetsluis 
 75 Medemblik 
 95 Sittard 
103 Hoorn 
115 Uden 
127 Leiderdorp 
150 Emmen 
172 Rijswijk 
177 Warmond 
1304 Doven SV Almere 
1306 Het Zuiden 
       
 
Verslag:     Marianne van der Stoep 
 

 
 
  



 

 

 

De agenda luidt als volgt:  
1. Opening en mededelingen 
2. Verslag van de bondsvergadering van 18 juni 2022 
3. Besluitenlijst van de bondsvergadering van 18 juni 2022 
4. a. jaarverslag en financieel verslag 2022 

b. verslag financiële commissie 2022 
 c. contributievoorstel 2024-2025 
 d. meerjarenbeleidsplan 2024-2026 
 d. jaarplan en begroting 2024 
5. Voorstellen bestuur  

a. sportreglement 
b. Statuten 
 * Topsportstatuut 
 * NBF-statuten 

6. Voorstellen leden 
 Voorstel Modernisering pasgemiddelden (BV Haarlemmermeer) 
7. Samenstelling bestuur en commissies 
 a. tuchtcommissie 
  * mevrouw F. Tomas, voorzitter, aftredend en herkiesbaar 
  * twee vacatures 
 b. commissie van beroep 
  *  drie vacatures 
 c. bestuur NBF 

de heer Bob Schut, voorzitter, aftredend en herkiesbaar 
8. Rondvraag 
9. Sluiting 
 
___________________________________________________________________________ 
 
1. Opening en mededelingen 
Voorzitter Bob Schut heet in zijn openingswoord de aanwezigen van harte welkom in Bowlingcentrum 
Harderwijk. 
Dit jaar zijn 26 verenigingen vertegenwoordigd. Daarmee is de opkomst hoger dan vorig jaar. 
Een speciaal woord van welkom richt hij tot de ereleden, leden van verdienste en commissieleden. 
 
Mededelingen 
Bep Klaassen is afwezig. Zij woont het EK heren in Wittelsheim (Frankrijk) bij.  
Bob Schut wijst op de privacywetgeving: in de vorige bondsvergadering zijn filmopnamen gemaakt. 
Dat is niet toegestaan tenzij daarvoor vooraf toestemming is verleend. 
 
Bowlen op televisie 
Jan Jaap van der Sar laat een filmpje zien dat is uitgezonden in een van de uitzendingen van Khalid & 
Sophie, op NPO1. Het betreft beelden van het EK-jeugd in Wenen. 
 
Stemverhouding 
Aanwezig zijn 136 rechtsgeldige stemmen van de 26 aanwezige bowlingverenigingen. 
Afwezig zijn 305 stemmen. 
 
 
2. Verslag van de bondsvergadering van 18 juni 2022 
Christian de Boer vraagt of de bondsvergadering vragen of opmerkingen, zowel redactioneel als naar 
aanleiding van de inhoud, heeft over het verslag van de vorige bondsvergadering. 
  



 

 

 

Redactioneel: 
Pagina 1, presentielijst 
De juiste schrijfwijze van de vertegenwoordigster van bv Haarlemmerliede is Connie Heeremans. 
 
Naar aanleiding van de inhoud: 
Pagina 4, punt 4a – kosten bureau & organisatie (resultaat 2021) 
Arjan de Vries beantwoordt de vraag van Ella Postma (bv Mijdrecht) over de samenstelling van het 
bedrag € 85.315,00 als volgt: 
Op het moment van samenstelling van het financieel verslag waren nog niet alle exacte gegevens 
bekend. Het gaat om oninbare debiteuren, terugbetalingen van (corona-)subsidies en verrekeningen 
inzake het EK jeugd. 
 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) merkt op dat op pagina 10 van het verslag (rondvraag) gesproken 
wordt over de maximale inflatiecorrectie. Hij ziet hierover niets terug in de besluitenlijst. 
Directeur bondsbureau Arjan de Vries antwoordt dat de inflatiecorrectie gemaximaliseerd kan worden, 
maar dat het bestuur daarvan kan afwijken. De gemiddelde correctie voor 2022 is 10%. Dat is naar de 
mening van het bestuur te hoog om door te voeren. Gekozen is voor een korting van 4 procent op de 
gemiddelde inflatiecorrectie van 10% voor 2022. Dit punt komt later in de vergadering bij punt 4e aan 
de orde. 
 
Met inachtneming van bovenstaande correctie wordt het verslag van de bondsvergadering van 18 juni 
2022 goedgekeurd en vastgesteld. 
 
 
3. Besluitenlijst van de bondsvergadering van 18 juni 2022 
De besluitenlijst van de bondsvergadering van 18 juni 2022 wordt goedgekeurd en vastgesteld. 
 
 
4. a. Jaarverslag en financieel verslag 2022 
Dit agendapunt wordt behandeld door Jan Jaap van der Sar en Arjan de Vries. 
 
Jan Jaap van der Sar licht, mede aan de hand van lichtbeelden, het jaarverslag toe. Een aantal zaken 
wordt uitgelicht. Zo wordt er een foto van de Canal Parade getoond. Het NBF-bestuur heeft - in het 
kader van diversiteit & inclusie - meegevaren met de Canal Parade 2022 op de boot van NOC*NSF.  
 
De online verenigingsoverleggen worden ook uitgelicht. De NBF is hier in 2022 mee doorgegaan en 
dat werd door de deelnemers goed ontvangen. 
 
Met Lanetalk zijn in 2022 de gesprekken hervat om samen (nieuwe) competities/challenges te 
organiseren. Een resultaat is in 2023 al zichtbaar geworden, met de ‘Road to Hoofddorp’. Een 
challenge in het kader van de NK 2023 waar in 23 centra verspreid door heel Nederland aan kon 
worden deelgenomen. 
 
Vanuit NOC*NSF zijn de minimale kwaliteitseisen, vorig jaar tijdens de bondsvergadering al uitgebreid 
aan bod gekomen, flink uitgebreid. Dit heeft in 2022 veel aandacht gevraagd van de 
bureaumedewerkers, maar wel met het positieve resultaat dat alles op orde is. 
 
Met betrekking tot de topsport sprong één resultaat er in 2022 uit: De Europese teamtitel bij de heren.  
 
Arjan de Vries neemt het financieel verslag door. Dit verslag is uitgebreid besproken met de financiële 
commissie. De aldaar gestelde vragen zijn naar tevredenheid afgehandeld. 
 
In de balans per 31 december 2022, zoals opgenomen in het toegezonden financieel verslag, staat 
een tikfout: in de kolom ’31 december 2021’ behoort bij ‘kortlopende schulden en overlopende 
passiva’ een bedrag van € 246.862 te staan. 
NBF-bestuur en bureau zijn trots op het feit dat de Verlies- en winstrekening is afgesloten met een 
positief resultaat van € 12.115,00. 
 



 

 

 

Kor Bazuin (bv Eelde) heeft een vraag over ledenaantallen: was de prognose dat de NBF nòg minder 
leden zou hebben? 
Bob Schut antwoordt dat een grotere daling van het ledenaantal was begroot, maar de daling bleek 
aanzienlijk lager dan verwacht. Daarom is de opbrengst ‘contributies’ hoger dan begroot. 
 
b. Verslag financiële commissie 2022 
Dit verslag roept geen vragen op.  
Het verslag van de financiële commissie 2022 wordt goedgekeurd en vastgesteld. 
 
Uit de stemming bij handopsteking blijkt dat de bondsvergadering het jaarverslag en financieel verslag 
2022 goedkeurt en vaststelt.  
De bondsvergadering verleent het bondsbestuur decharge voor het gevoerde financiële beleid in 
2022. 
 
c. Meerjarenbeleidsplan 2024-2026 
Op verzoek van de vergadering wordt het meerjarenbeleidsplan behandeld vóór het 
contributievoorstel 2024-2025. 
 
In dit meerjarenbeleidsplan (mjbp) gaat het om drie jaar, omdat in de praktijk blijkt dat plannen voor vijf 
jaar toch wel erg ver van de realiteit kunnen afstaan. 
De afgelopen periode is de NBF ondersteund door een externe deskundige (via NOC*NSF) en zijn 
veel gesprekken gevoerd met bowlingondernemers, NOC*NSF, bowlingverenigingsbesturen en leden 
NBF. 
Het resultaat is verwoord in het mjbp 2024-2026. Rode draad daarin: meer focussen op datgene waar 
de NBF als werkorganisatie goed in is. Dat is met name ondersteuning richting verenigingen, leden, 
toernooi-organisatoren. 
Jan Jaap van der Sar licht vervolgens met behulp van sheets de plannen voor de komende drie jaar 
toe en vraagt naar reacties vanuit de vergadering. 
 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) leest in het mjbp over het benaderen van recreanten met de vraag 
of zij wellicht belangstelling hebben voor bowlen in verenigingsverband. Dat idee is drie jaar geleden 
ook al eens geopperd, maar de bowlingondernemers bleken daar niet blij mee te zijn. 
 
Jan Jaap van der Sar geeft aan dat het zeker niet bedoeld is om recreanten van de baan te trekken en 
hun een papieren NBF-inschrijfformulier voor te houden. Een en ander moet natuurlijk wel in overleg 
met het bowlingcentrum gaan. Maar het is gewoon een feit dat bij recreanten potentiële NBF-leden te 
vinden zijn. 
 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) zegt dat zijn vereniging een mooie middenweg heeft gevonden in het 
benaderen van potentiële leden: de jeugd op papier uitnodigen om eens mee te doen (op de 
achterkant van dat papier natuurlijk dezelfde uitnodiging richting senioren). Zo’n papiertje in handen 
geven werkt in Den Bosch beter dan alle andere sociale media. 
 
Jelle IJlst (bv Haarlemmermeer) stelt voor aan doelgroepsegmentatie te gaan doen. De praktijk heeft 
geleerd dat als de NBF zich focust op jeugd, dat geen (potentiële) leden oplevert.  
Hij vraagt zich af wat het advies van de externe deskundige op doelgroepsegmentatie is. Hoe kan 
inhoudelijk op deze optie worden aangevlogen? Hij denkt zelf bijvoorbeeld aan voetballers die een 
minder risicovolle sport willen uitoefenen. 
Jan Jaap van der Sar wijst erop dat de ondersteuning vanuit de NBF verschilt per locatie en 
vereniging. Het niet zo is dat de gevraagde/gegeven ondersteuning voor één doelgroep voor heel 
Nederland werkt. Het bureau is daar heel flexibel in. 
Jelle IJlst vindt dat deze reactie zijn vraag niet beantwoordt. Hij zou graag zien dat uitgezocht wordt of 
doelgroepsegmentatie de scorekansen groter maken. 
Bob Schut zegt toe dat dit zal worden onderzocht. 
 
Het is Erik Meegdes (bv Den Bosch) opgevallen dat het fenomeen ‘Topsport’ verdwenen is uit het 
mjbp. Hij vraagt zich af of dat een bewuste keuze is? 



 

 

 

Jan Jaap van der Sar reageert dat dit bewust is gedaan; topsport wordt nu anders weergegeven. Bob 
Schut vult aan dat het bestuur zeker aandacht heeft voor topsport. 
 
De bondsvergadering stemt desgevraagd in met het meerjarenbeleidsplan 2024-2026.  
 
d.  Jaarplan 2024 – begroting 2024 
Het jaarplan, aldus Jan Jaap van der Sar, is een afgeleide van het mjbp. Het geeft aan hoe de NBF in 
stappen wil toewerken naar de ambities in het mjbp. 
 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) stelt namens zijn vereniging de volgende vraag: Er werd naast de 
landelijke trainingsgroep t/m 18 jaar ook een groep 18-23 jaar aangekondigd. Deze groep is afgelopen 
seizoen niet van start gegaan. Gaat die groep nog van start in het nieuwe seizoen?  
Jan Jaap van der Sar antwoordt dat een en ander qua begeleiding lastig te organiseren was.  
De NBF wil best starten met de groep 18-23 jaar, maar hij kan niet garanderen dat dit komend seizoen 
al van de grond komt. 
 
Begroting 2024 
In deze begroting, meldt Arjan de Vries, zijn de nieuwe contributiebedragen meegenomen.  
De personele kosten zijn moeilijk in te schatten. Berekend is 4% stijging (sport-cao), maar dat is aan 
de magere kant.  
Meer mensen zijn gaan gokken. Een deel van die hogere loterij-opbrengsten gaat als subsidies naar 
sportorganisaties. 
De overheadkosten van het kantoor in Veenendaal worden nu door vijf organisaties betaald (voorheen 
vier).  
Al met al behoeft de NBF daardoor niet de totale 10% inflatiecorrectie aan de leden door te 
berekenen. De stijging blijft zoals eerder aangegeven beperkt tot 6%. 
 
In de begroting van 2024 vallen de kosten exact tegen de baten weg.  
 
Vragen 
Fokko Postma (bv Mijdrecht) mist in de begroting 2024 een kolom ‘resultaat 2023’. Dat klopt, omdat 
2023 nog niet is afgerond. Ter verduidelijking zegt Arjan de Vries toe dat de volgende keer vijf 
kolommen naast elkaar worden gezet, begroting en resultaat van het voorgaande en lopende jaar plus 
de begroting van het komend jaar. 
 
Ernst Jan Bodemann (ESBC) ziet dat de opbrengsten bij ‘magazines’ fors oplopen in 2023, maar dat 
in 2024 sprake is van een daling. 
Arjan de Vries beaamt dat het magazine een zorgpunt blijft de komende jaren. De NBF moet er geld 
op toeleggen.  
 
De bondsvergadering keurt het jaarplan 2024 en de begroting 2024 goed. 
 
e. Contributievoorstel 2024 
Arjan de Vries geeft een samenvatting van de redenen waarom het contributievoorstel 2024 is 
opgesteld zoals dat nu ter goedkeuring wordt voorgelegd. De NBF kan 10% inflatiecorrectie 
doorberekenen aan de leden (CPI 2022), maar alle sportbonden binnen het cluster hebben 
afgesproken dat niet te willen. 
* Doordat een vijfde partij bij het pand in Veenendaal is aangesloten, worden de kosten per partij lager 
(energie- en overheadkosten). 
* Voor loonstijging is een percentage van 4% berekend (sport-cao), maar dat is aan de magere kant.  
* Meer mensen zijn gaan gokken. Een deel van die hogere loterij-opbrengsten gaat als subsidies naar 
sportorganisaties. 
 
Al met al behoeft de NBF daardoor niet de totale 10% inflatiecorrectie aan de leden door te 
berekenen. Gekozen is voor een korting van 4 procent op de gemiddelde inflatiecorrectie van 10% 
voor 2022. 
 
De bondsvergadering stemt in met het contributievoorstel 2024. 



 

 

 

 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) vraagt waarom de duplicaatpas in dit voorstel staat. 
Arjan de Vries zegt dat dit een oude term is. Het overzicht wordt aangepast.  
In de daarna volgende gedachtewisseling over pasjes, merkt Pascal Mortiers (bv Bergen op Zoom) op 
dat de bij hem spelende g-bowlers zeer blij zijn met de fysieke pas. 
 
    
5. Voorstellen bestuur  
a.  Sportreglement 
* artikel 306 Gemiddelde en bowlingpas 
Erik Meegdes vraagt een toelichting over de verandering van het officiële gemiddelde voor bowlers 
met een auditieve of geestelijke beperking, van 21 naar ten minste 12 games (lid 2 van dit artikel). 
Jan Jaap van der Sar antwoordt dat deze twee groepen de 21 games nooit halen. Andere bowlers 
doen dat wel in het reguliere aanbod van toernooien en evenementen.  
* artikel 406 
Erik Meegdes vraagt of dit gaat gelden voor NBF-evenementen en nationale leagues en of daar in 
huisleagues van afgeweken mag worden. Mogen de in artikel 406.5 bedoelde mensen ondergebracht 
worden in een ‘reserve-pool’? 
Ad van Zitteren geeft aan dat wat nu in Sportreglement staat, juist is. Het gaat om de nationale 
leagues.  
 
De bondsvergadering gaat akkoord met de voorgestelde wijzigingen. 
 
b. Statuten 
*  NBF concept Topsportstatuut 
Bob Schut licht dit statuut toe. Dit topsportstatuut lijkt in overeenstemming te zijn met de NBF-statuten. 
Momenteel wordt met een jurist besproken of dat inderdaad zo is. 
 
De bondsvergadering gaat akkoord met dit topsportstatuut met de aantekening dat eventueel later 
bekeken wordt of de statutenwijziging nog verder aangepast moet worden. 
 
*  NBF-statuten 
De bondsvergadering gaat akkoord met de voorgestelde statutenwijzigingen (artikelen 9.8 en 11.6). 
 
 
6. Voorstellen leden 

Voorstel Modernisering pasgemiddelden (BV Haarlemmermeer) 
De motivatie en het voorstel tot modernisering/aanpassing van het pasgemiddelde t.a.v. de 
handicapbepaling anno 2023 binnen de bowlingsport (auteur Jack Edelaar) is ingediend door Jelle 
IJlst (bv Haarlemmermeer), Lia Fievet (bv Maarssen) en Ernst Jan Bodemann (ESBC). 
 
Jelle IJlst vraagt na zijn uitleg over het waarom van dit voorstel, of de bondsvergadering het ermee 
eens is dat een aanpassing aan de moderne tijd wenselijk, noodzakelijk is. 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) vreest als advocaat van de duivel dat mensen juist minder gaan bowlen 
in plaats van meer. Hij begrijpt dat per centrum moet worden aangegeven welke wedstrijden op welke 
patronen gespeeld worden. Een bowler moet wel veel toernooien spelen om een pasgemiddelde te 
krijgen in een of meer categorieën. Mensen die 1 of 2 toernooien spelen, zullen afhaken omdat hun 
handicap op 0 staat. 
Jelle IJlst denkt dat zijn vraag eigenlijk had moet luiden of de bondsvergadering een systeem wil dat 
aansluit bij de huidige tijd. Zijns inziens moet een commissie worden samengesteld die gaat bekijken 
hoe een en ander in het vat gegoten moet worden. Het oude systeem dat dateert uit de tijd toen 
sprake was van weinig differentiatie, wordt nog steeds gebruikt. Hij realiseert zich dat die commissie 
een flinke klus krijgt. 
 
Bob Schut stelt voor om het proces vandaag volgens de regels te laten verlopen, dat Jack Edelaar het 
stuk inhoudelijk toelicht en dat de discussie daarna via het bestuur loopt. 
 



 

 

 

Jack Edelaar meent dat een aantal door Erik Meegdes genoemde gaten al in de notitie worden 
benoemd. De intentie is echt om het zo eerlijk mogelijk te maken, om meer mensen te laten meedoen. 
Nu is het mogelijk om de scores kunstmatig te verhogen. Het zijn de ondernemers die bepalen welk 
patroon gelegd wordt. De toeleveranciers bepalen welk materiaal voor de ballen gebruikt worden, etc. 
Het is de taak van de sportorganisatie om dit soort zaken te definiëren. Als spelers elkaar onderling 
niet meer feliciteren bij een overwinning omdat zij weten dat sprake zou kunnen zijn van oneerlijke 
handicaps, is dat een belangrijk signaal.  
Alles moet goed geregeld worden, en daar zal iedereen wel even aan moeten wennen. 
In de jaren ’90 was Nederland het enige land dat gecontroleerde baancondities kende. Het feit dat alle 
bowlers onder gereguleerde condities speelden, heeft mooie successen opgeleverd.  
 
Jelle IJlst, memoreert Bob Schut, heeft gezegd dat een commissie dit voorstel op haken en ogen moet 
bekijken. Hijzelf is zeker voorstander van een dergelijke commissie. 
 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) benadrukt dat hij niet tegen het voorstel is, maar dat hij wel wat gaten 
ziet die wel inmiddels kuiltjes zijn geworden. Ook hij ziet graag een commissie aan het werk gaan. 
 
Ramon Hoeks (bv Veldhoven) denkt ook dat nader onderzoek zinvol is. Hij vraagt zich af wat 
buitenlandse deelnemers met de nieuwe opzet aan moeten. Ook wijst hij erop dat veel organisatoren 
de gemiddelden aanpassen omdat zij bepaalde bowlers graag op hun toernooien willen zien.  
 
Op de desbetreffende vraag van Bob Schut geeft de bondsvergadering aan akkoord te gaan met het 
instellen van een commissie. 
 
Jack Edelaar komt terug op de vraag/opmerking van Ramon Hoeks. Hij erkent dat het internationaal 
best wel lastig zal zijn. Maar als de modernisering eenmaal is ingevoerd, verwacht hij dat het 
buitenland zal volgen. 
Wat de tweede opmerking betreft, zegt hij dat de bedoeling is om alles inclusief te maken, om 
zodoende duidelijk te maken wat iemand waard onder de gegeven omstandigheden.  
 
Hedwig Staffeleu (bv Veldhoven) wil meegeven dat de commissie haar voorstellen wel op een 
vriendelijke manier moet verwoorden. Voorbeeld: nu is het een ‘gevoel’ dat een 300-game op een 
recreatie-baan minder waard zou zijn. 
Deze opmerking wordt zeker meegenomen, zegt Jack Edelaar toe. 
 
Bob Schut stelt vast dat de NBF een commissie samenstelt. Daar zitten ongetwijfeld de 
initiatiefnemers en een lid van het bestuur in. Degenen die willen meepraten, kunnen zich melden bij 
het bondsbureau.  
 
Hedwig Staffeleu vraagt of de bondsraadsleden de vragen van anderen en de antwoorden daarop ook 
kunnen krijgen.   
De vragen worden verzameld en gedeeld met de verenigingen. 
 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) vraagt of de wijzigingen in fases worden uitgevoerd. 
Zijn tweede zorg betreft ‘sandbaggen’: in de huisleagues met opzet lage scores afleveren. In het oude 
systeem worden die scores er ten dele uitgesneden. Hij hoopt dat in het nieuwe systeem in zijn zorg 
voorzien wordt. 
Jack Edelaar verwijst in dit verband naar sociale èn organisatorische controle. Die laatste moet goed 
afgedekt worden, en dan hopen dat de eerste haar ding doet.  
 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) vraagt het bestuur iedereen die vandaag niet aanwezig kon zijn, te 
informeren over de plannen. Vragen kunnen naar de commissie worden gestuurd. 
Bob Schut bevestigt dat bestuur/bureau ervoor zal zorgen dat het verhaal bij iedereen terecht komt, 
met het verzoek de vragen aan de commissie te richten. Voor de samenstelling van de commissie  de 
initiatiefnemers. 
 
  



 

 

 

7. Samenstelling bestuur en commissies 
a. tuchtcommissie 
 * mevrouw F. Tomas, voorzitter, aftredend en herkiesbaar 
 * twee vacatures 
Mevrouw Tomas wordt bij acclamatie herbenoemd tot voorzitter van de tuchtcommissie 
 
b. commissie van beroep 
 *  drie vacatures 
 
We constateren dat er nog veel vacatures in de commissies zijn. 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) stelt voor om kandidaten niet alleen te zoeken onder de 
afgevaardigden. Die besteden al veel tijd en energie aan de leden van hun eigen verenigingen. De 
vraag aan hen om zitting te nemen in een commissie is dan te veel van het goede. 
Kan in de Nieuwsbrief niet een oproep worden gedaan om zodoende buiten de ‘eigen vijver’ te 
vissen? 
Jan Jaap van der Sar geeft aan dat dit in het verleden al gebeurd is en dat we dit ook weer zullen 
herhalen. 
 
De bondsvergadering gaat akkoord met de afwijkende zittingstermijn voor twee commissieleden. 
 
c. bestuur NBF 
Bij dit agendapunt neemt Christian de Boer de leiding van de vergadering even over. 
 
Bob Schut, voorzitter, is aftredend en herkiesbaar. 
Er zijn geen tegenkandidaten, dus Bob Schut wordt bij acclamatie herbenoemd tot voorzitter van de 
NBF.  
Bob Schut meldt dat na de komende twee jaar de maximale zittingsperiode van 12 jaar bereikt is. In 
2025 moet echt een nieuwe voorzitter benoemd worden. Hij dankt de bondsvergadering voor het in 
hem gestelde vertrouwen. 
 
 
8. Rondvraag 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) stelt namens de exploitant van de Maaspoort Den Bosch een vraag 
over het moment van reserveren van banen ten behoeve van toernooien. Hij doet het verzoek om in 
de aanloop naar een event eerder contact op te nemen met een bowlingondernemer. 
 
Erik Meegdes (bv Den Bosch) vraagt -met het oog op leden die al jaren niet meer actief (kunnen) zijn- 
naar de mogelijkheid voor het invoeren een soort ‘ondersteunend lidmaatschap’ of een 
‘donateurschap’ mogelijk zijn? 
 
Bob Schut antwoordt dat statutair gezien twee opties mogelijk zijn: wel of geen lid.  
Bob Schut zegt toe dat het bestuur beide suggesties van Erik Meegdes zal bekijken en dat het later 
hierop terugkomt. 
 
Ronald Chandra, erelid, wijst op de mooie evenementen die de NBF organiseert. Hij benadrukt de 
waarde van deze evenementen en de leagues. Hij wil voorkomen dat meer topspelers hun heil 
bijvoorbeeld in de Bundesliga gaan zoeken. Hij dringt erop aan dat die evenementen ruimer van 
tevoren moeten worden gepland en niet van de kalender verdwijnen.  
 
Bob Schut heeft begrip voor de oproep van Ronald Chandra. Het is absoluut niet zo dat het bestuur 
evenementen zo maar afblaast; er wordt echt gekeken naar alternatieven. De NBF zit niet volop in het 
geld, maar doet zijn uiterste best om te doen wat haalbaar is. 
 
Frans Wagemakers is voorstander van een meerjarige planning. Bea Cramer (Nieuwegeins bv) doet 
het verzoek om ook de wedstrijdleiders eerder te benaderen.   
 
Bob Schut stelt vast dat hij vanuit verschillende hoeken hetzelfde geluid hoort. ‘Point taken’. 



 

 

 

De bondsvergadering kan van hem, van het bestuur, aannemen dat alles in het werk wordt gesteld om 
zaken te optimaliseren. Bij de communicatie gaat het soms mis. Het bestuur weet dat, is daar alert op. 
 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) vraagt naar een evaluatie van de nieuwe opzet van de 
Stedenontmoeting Senioren in Apeldoorn. Jan Jaap van der Sar geeft aan dat het deelnemersaantal 
in ieder geval is gestegen ten opzichte van vorige edities.  
 
Bert Strobbe (bv Haarlemmerliede) vraagt naar de verdwenen anderhalf miljoen euro bij de IBF 
verdwenen is. Jan Jaap van der Sar heeft een bericht ontvangen dat de IBF-financiën nu op orde 
zouden zijn. 
 
 
9. Sluiting 
Bob Schut bedankt de aanwezigen voor hun komst en voor hun kritische bijdragen waar zeker van 
geleerd kan en zal worden. 
De vergadering wordt om 12.15 uur gesloten, waarna een gezamenlijke lunch volgt. 
 
 
 


